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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "MMR-oltás mellékhatása vagy a koronavírus tünete?"

Tisztelt Miniszter Úr!

Orbán Viktor miniszterelnök úr szeptember 12-én bejelentette, hogy október 1-jétől kötelező lesz az
iskolákba belépés előtt hőmérsékletvizsgálatot végezni. Erre vonatkozóan korábban többen tettünk 
javaslatot, amit kezdetben elvetettek, de örömteli, hogy – még ha egy hónap késéssel is – mára a 
kormányzat is belátta ennek szükségességét.

Sajnos az iskolák számára készített protokoll rendkívül hiányos, a felelősség kérdését áthárítja, 
hatáskörökről és a konkrét szituációkban alkalmazandó eljárásokról nem ad útmutatást.

Engedje meg T. Miniszter úr, hogy behozzak egy olyan konkrét kérdést, amely kapcsán az 
intézetvezetők eddig hiába várták az útmutatást:

Az általános iskolások hatodik osztályban kapják a kombinált, úgynevezett MMR-oltást. Ennek egy
jellemző tünete a 7-10 nap múlva jelentkező hőemelkedés, láz. A portás vagy akár a portára 
vezényelt ügyeletes tanár miként tudja eldönteni, hogy a koronavírus okozat tünetről van szó vagy 
pusztán az oltás egy mellékhatásáról? Persze, el lehet intézni annyival, hogy sehogy, nem feladata, 
egyszerűen küldjék haza a gyermeket, illetve azonnal értesítsék a szülőket. A helyzet azonban úgy 
áll, hogy egyre emelkedik azoknak a diákoknak a száma, akik napokat, adott esetekben akár heteket
kénytelenek otthon tartózkodni, a szüleik az orvossal telefonon konzultálnak, tesztelésükre pedig 
nem kerül sor. Arról nem beszélve, hogy az említett évfolyamból hazaküldött diákok számának 
arányával megegyező módon növekszik előreláthatóan a pánikhangulat is, amely kezdődik a diákok
közötti eszmecserével, de teljesen érthető módon folytatódik a szülők és a pedagógusok körében is. 
Ez pedig érthetően gátolja a hatékony nevelő-oktató munkát.

Nagyon kérem, hogy a megszokott hangulatkeltő fordulatok és a miniszterelnök által előszeretettel 



alkalmazott militáns szóhasználat helyett ezeknek a megoldására koncentráljanak! Utóbbi kapcsán 
mind a magam, mind a Jobbik Magyarországért Mozgalom észrevételeire, a hozzánk eljuttatott 
információk megosztására, soron kívüli egyeztetés lehetőségére mindig számíthatnak.

A felelősség kérdésének az áthárításán túl, számíthatnak-e az intézményvezetők bővebb 
tájékoztatásra?

Budapest, 2020. szeptember 30.

Tisztelettel,

Dr. Lukács László György
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